
Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej 
angiologickej spoločnosti (S.A.S.) 

 
Dátum: 06.05.2022, 17.00 hod.    Miesto: Hotel Partizán, Tále 

Zúčastnení:  

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH – prezident S.A.S. SLS 

členovia výboru: Doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD, MUDr. Katarína Dostálová, PhD. MPH, MUDr. 
Andrej Džupina, PhD., MBA, MUDr. Dáša Kmecová, PhD, MUDr. MUDr. Štefan Pataky, MUDr. Miroslav 
Širila, MUDr. Ivar Vacula, PhD.  

členovia dozornej rady: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Ľubomír Fľak, PhD, MUDr. Iveta Kopalová 

ospravedlnili sa: MUDr. Ewald Ambrózy, PhD., 

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD 

 

Program:  

Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru a následne jeho 
schválenie. 

Body programu: 1) Zmena v zložení výboru S.A.S. SLS   

        2) XXX. Kongres S.A.S.  

        3) Prehľad stavu aktivít S.A.S. – MZ SR 

        4) Plán aktivít s účasťou S.A.S. 

      5) Rôzne 

 

K bodu programu č.1: Zmena v zložení výboru S.A.S. SLS 

Na základe písomnej žiadosti MUDr. Jakubeka o zrušenie členstva vo výbore S.A.S. od 1.3.2022, ktorá 
bola zaslaná 17.2. 2022 došlo k zmene zloženia výboru SAS. Novým členom výboru sa na základe 
výsledkov volieb stal náhradný člen výboru s najvyšším počtom hlasov, t.j. MUDr. Štefan Pataky. 
Privítaný prezidentom S.A.S. 

K bodu programu č.2: Harmonogram príprav XXX. Kongresu S.A.S.  



- spustená registrácia na pasívnu účasť, pričom on-line registrácia skončí 4.9.2022 
- prihlasovanie vystavovateľov bude možné do 31.5.2022. Podľa sekretárky S.A.S. sa hlási veľa 

vystavovateľov;  
- je už možné zasielania abstraktov, plánuje sa predlženie dead-line, ktorý t.č. 15.5.2022; 

prezident SAS odporučil motivovať členov SAS k zaslaniu abstraktov;  
- Odborný program by mal byť pripravený do polovice júla. 
- Prezident SAS predstavil zoznam pripravovaných blokov, vrátane firemných: Tradičné bloky – 

Ml.angiológovia (v prípade prihlásených), Môj pacient roka, Hot-lines, Sekcia sestier, Pro a 
Contra, Intervenčné bloky, Právnický/ekonomický blok, Preventívny blok, Blok ambulantných 
angiológov, ESVM blok, Workshopy.  

- Firemné bloky: Servier (90 min blok obsahujúci 5 prednášok), Alfa-Sigma(blok na tému post-
Covidu a endotelovej protekcie), Bayer (plán, aby v tomto bloku boli zástupcovia ESVM), Pfizer 
(návrh témy – rizikové skupiny pacientov s VTE), Pierre Fabre (45 min blok - prednášajúci z FN 
Motol).  

- Opakovane zdôraznené, že v programe treba poukázať na okrúhle (XXX.) výročie kongresu. 
Mali by odznieť príhovory/zdravice k tomuto výročiu počas spoločenského večera (prof. 
Štvrtinová, prof.Šefránek, Doc.Karetová (za ČAS), prof. Carpentier (za ESVM, IUA), v prípade 
účasti i prof.Pecsvarady. Bolo navrhnuté získať fotografie z minulých rokov a vytvoriť z nich 
buď postery alebo digitálnu prezentáciu, ktorá by bola v priestoroch kongresu. S týmto súhlas 
členov výboru.  

- Doc. Čelovská a Dr.Dostálová pripravia preventívny blok (na tému ovplyvnenia globálneho 
vaskulárneho rizika) – prednášky Doc. Čelovská, Doc.Rašiová, prof.Vráblik, Dr.Dostálová. 
Doc.Čelovská požiadala, aby bol tento blok presunutý do hlavnej sály.  

- Diskutovaný bol blok „pediatrický pacient v ambulancii cievneho špecialistu“. Ako prednášajúci 
návrh Dr.Kopalová, Dr.Kminiak + hematológ (upresní sa).  

- Do bloku „Pro a Contra“ návrh témy EVL liečby u klaudikantov, pričom prednášajúcimi by boli 
Dr.Vařejka a Dr.Vacula. V tomto bloku by bol priestor na propagáciu „exercise“ tréningu, ktorý 
je zaradený medzi zdr.výkony.  

- Návrh na prípravu 2 intervenčných blokov, predbežne 1) Novinky v EVL liečbe cievnych 
ochorení, 2) EVL liečba viscerálnych artérii (akútna a chronická mezenteriálna ischémia, 
renálne stenózy). Ešte bude diskutované členmi výboru Sekcie IA. Bola diskutovaná možnosť 
„live“ prenosov verzus nahraných záznamov z katetrizačných výkonov.  

- Právnický/ekonomický blok: navrhovaná téma „zákon o lieku“ či iné legislatívne zmeny. Dr. 
Vacula navrhol, že by mohlo ísť o prehľad legislatívnych zmien za posledné obdobie s dôrazom 
na zákon 362 a navrhol za prednášajúceho pozvať Doc.Kučeru s čím súhlasila Doc.Čelovská 
(vysvetliť postoj praktických lekárov). Tento blok, ktorý by mal obsahovať 3 prednášky – 
dopracuje sa.   

- Blok ambulantných angiológov: Doc. Maďarič navrhol, že by to mohol byť blok zo zaujímavých 
kazuistík z angio ambulancií. Súhlas Dr. Kmecovej, ktorá bola navrhnutá Dr.Širilom, aby spolu 
s Dr.Kopalovou oslovili ambulantných angiológov a pripravili tento blok. Dr.Dostálová navrhla, 
aby na tomto bloku participoval aj Dr. Jakubek, čo podporil i Dr.Džupina.  

- Blok ESVM: Doc. Maďarič navrhol ako prednášajúcich prof.Carpentiera a ďalšieho 
zahraničného hosťa, ktorý bude možno pozvaný zároveň do bloku spoločnosti Bayer, plus jeho 
prednáška ako člena výboru ESVM.  

- Workshopy: Dr.Vacula bol poverený prípravou workshopu s podporou firmy Advanced Medical 
Solutions s.r.o. –„Diagnostika a terapia pacientov s kardio-vaskulárnymi rizikovými faktormi“ 
so zameraním na pletyzmografiu. Dr.Širila pripraví s pomocou firmy 4 LIEF PHARMA workshop 
na tému „skleroterapia epifasciálnych a subfasciálnych žíl – ambulantný nenáročný výkon“. 10 
min teória + 50 min praktické ukážky. Max 20 účastníkov.  

- Zahraničný hostia: Doc. Maďarič informoval,  že kongresu sa ako zahraničný hosť zúčastní prof. 
Carpentier z Francúzska. Doc.Maďarič sa snaží aby firmy finančne podporili účasť ďalších 



zahraničných hostí. Z ČR sú pozvaný Doc.Karetová, Dr. Roztočil, Dr.Ručka, prof.Vráblik, 
prof.Bulvas.  

- Zo SR plán pozvať 3-4 cievnych chirurgov, ďalej prednášajúceho do 
právnického/ekonomického bloku. Upresní sa v najbližších týždňoch. 

- Ako sprievodný program navrhnutá streľba z luku. Zabezpečí Dr.Kopalová a bude prebiehať 
počas piatku. S týmto súhlas. Doc.Maďarič navrhol aj spoločný beh, ale na tomto nedošlo 
k zhode.    

- Dr.Vacula zabezpečil hudobného hosťa- spevák Martin Babjak a kontrabasové kvarteto. 
- Súčasťou kongresu bude i odovzdanie ocenení jubilantom – zo zahraničných hostí prof. 

Carpentier (udelenia čestného členstva SAS). Zo Slovenska Dr.Bzdúchová (75 r. života – 
ďakovný list) a Dr. Dostálová (60 r. života – strieborná medaila SLS).  

 

K bodu programu č.3: Prehľad stavu aktivít S.A.S. – MZ SR 

1) Optimalizácia siete nemocníc: Doc.Maďarič informoval, že je podpredsedom pracovnej skupiny pre 
„kategorizáciu ústavnej zdr starostlivosti pre vaskulárne intervencie“ a podpredsedom pracovnej 
skupiny pre „neinvazívnu liečbu KV ochorení“. Pracovná skupina vypracuje materiál (návrh), pričom 
môžu byť i 2 návrhy, ak sa členovia skupiny nedohodnú a tieto materiály budú posudzované komisiou 
na MZ SR (zložená z 3 členov prac skupiny a zástupcov ministerstva, poisťovní, poskytovateľov, 
pacientov..). Pracovná skupina má zadefinovať personálne a materiálne zabezpečenie pre jednotlivé 
programy, medicínske služby a kategórie nemocníc.  

Doc.Maďarič uviedol, že za angiológiu je snaha dosiahnuť, aby krajské nemocnice mali podľa 
pripravovanej koncepcie angiológa s úväzkom 1,0, okresné s úväzkom 0,5. Zároveň, aby minimálne 
v KVS centrách boli lôžkové angiologické oddelenia. Toto podporil Dr.Širila, aj z dôvodu vysokého počtu 
amputácii v SR pre CLI a snahou by malo byť, aby nemocnice s chir oddeleniami mali k dispozícii skoré 
angiologické vyšetrenie. Možnosťou môže byť, aby nemocnice napr. uzavreli zmluvy s angiológmi 
v mieste nemocnice. Ďalej boli diskutované otázky súvisiace s programom vaskulárnych intervencií, 
predovšetkým kompetencie pre intervenčné výkony a lôžkové zabezpečenie, pričom S.A.S. zásadne 
nesúhlasí s konceptom lôžkovej starostlivosti rádiológmi.  

K bodu programu č.4:  Plán aktivít s účasťou SAS 

XII. Lymfologický deň (13.5.2022) v Piešťanoch, Angiologický deň LFUK (25.5.2022), 28. CZ-SK Angio 
sympózia Mikulov - Dr.Vacula komunikuje s Dr.Vařejkom ohľadom príspevkov za SAS. Dr.Vacula 
plánuje formu kazuistík s možnosťou interaktívneho zapojenia sa účastníkov. (toto navrhol do budúcna 
aj na kongres SAS), XXX. Kongres SAS (22.-24.9.2022, Tále, Hotel Partizán), 8-th Congress of the 
ESVM(06.-08.10.2022) – Doc.Maďarič informoval, že program kongresu sa dolaďuje a že oslovil firmy, 
aby podporili účasť lekárov zo Slovenska, Kongres SSVPL 13.15.10.2022 Bellevue Horný Smokovec -za 
SAS predbežne Doc.Maďarič, Dr.Širila, Dr.Dostálová, Dr.Kmecová. Zároveň Doc.Čelovská bola pozvaná 
na kongres Spoločnosti všeobecných lekárov k téme opuch/bolesť DK. Výbor SAS podporil jej účasť -
cieľom je zlepšenie spolupráce SAS a praktických lekárov. 

K bodu programu č.5:  Rôzne  

1) Doc. Maďarič informoval (a zároveň vopred rozposlal členom výboru S.A.S.) o žiadosti spoločnosti 
Servier o stanovisko odbornej spoločnosti k dg chronické žilové ochorenie. Pre nejasnosti ohľadne cieľa 



tohto stanoviska, členovia výboru navrhli požiadať spoločnosť Servier o bližšie špecifikovanie potreby 
stanoviska S.A.S.   

2) Sekretárka S.A.S. informovala, že vzhľadom k nárastu počtu účastníkov sú ubytovacie kapacity pre
potrebu kongresu hraničné a preto, aby bolo možné za S.A.S. zabezpečiť ubytovanie pozvaným hosťom
by bolo dobré, aby aj členovia výboru skúsili získať ubytovanie cez vystavovateľov.

Zároveň sa výbor vrátil k téme zmeny miesta organizovania kongresov S.A.S. Na predchádzajúcom 
výbore boli prezentované návrhy, pričom ako najvhodnejší sa javí Hotel Patria Štrbské Pleso, kde je 
viac izieb (+ viac možností ubytovania v okolí) a zároveň nižšia cena za ubytovanie a prenájom 
priestorov. Negatívom je nevyhovujúca 2.sála. Doc.Maďarič by preferoval, aby kongresy S.A.S. ostali 
na Táloch, resp. dal na zváženie striedanie kongresu na Táloch a v Bratislave. V prípade stúpajúceho 
nedostatku ubytovacích kapacít bude zmena nevyhnutná.  

4) Doc. Maďarič informoval, že bol ESVM oslovený, aby sa v SR konal kongres ESVM v roku 2025 alebo
2026. Účasť predpokladá okolo 400-500 účastníkov a pre tento počet ako aj dostupnosť letiska
prichádza do úvahy ako miesto konania len Bratislava. Sú potrebné 2 sály s dobrou kapacitou a veľké
spoločné priestory. Spolu so sekretárkou S.A.S. sa boli prezrieť na priestory, ktoré by pripadali do úvahy
– Hotel Carlton (nemá 2.sálu a sú malé priestory pre vystavovateľom), Hotel Park-in, Reduta, Hotel
Sheraton, Nová budova SND, Hotel Hilton, pričom z hľadiska sál a veľkosti priestorov dostatočná nová
budova SND a Hotel Hilton. Dr.Vacula upozornil, že pri ubytovaní vo viacerých hoteloch, konaní
kongresu vo veľkých sálach (SND) hrozia poloprázdne sály, čo by vyzeralo zle. Žiadna z uvedených
možností nie je optimálna, kritériá by mohol spĺňať len hotel Hilton v kombinácii s ubytovaním časti
účastníkov v centre (napr. v hoteli Carlton) so zabezpečením kyvadlovej dopravy na miesto kongresu.
Optimálnejšia situácia bude po plánovanej výstavbe kongresového centra v Bratislave. Doc.Maďarič
bude v tomto duchu informovať výbor ESVM a v prípade organizácie kongresu na Slovensku
uprednostníme rok 2026.

5) Termín ďalšej schôdze výboru a DR S.A.S.: 21.09.2022 o 17.30 hod. v hoteli Partizán, Tále.

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.        MUDr. I.Vacula, PhD. 

            prezident S.A.S. SLS   vedecký sekretár S.A.S. SLS 

Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.       MUDr. E. Bojdová  

    viceprezident S.A.S. SLS        predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

Bratislava 06.05.2022             Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 


